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Падвядзенне вынікаў працы
раёнаў у першым квартале ад-
былося на пасяджэннях райвы-
канкамаў, якія прайшлі напры-
канцы красавіка – пачатку траў-
ня ў Бялынічах, Шклове і Круг-
лым.

У Бялыніцкім раёне не выка-
наны тры асноўныя паказчыкі
сацыяльна-эканамічнага раз-
віцця раёна за першы квартал
гэтага года: не забяспечаны
выхад на прагнознае заданне
па атрыманні валавай прадук-
цыі сельскай гаспадаркі ва ўсіх
катэгорыях гаспадарак, па рос-
це росце рознічнага таварааба-
роту праз усе каналы рэаліза-
цыі, а таксама па прыцягненні
інвестыцый у асноўны капітал
арганізацыямі, якія падпарад-
каваны мясцовым Саветам дэ-
путатаў, выканаўчым і распа-
радчым органам ці без веда-
маснай падпарадкаванасці.

Не выкананы і вызначаны ра-
ёну паказчык па росце заработ-
най платы. Праблемы з падвы-
шэннем заробкаў узніклі ў 27
(71,1%) з 38 арганізацый раё-
на.

Старшыня Камітэта дзяржаў-
нага кантролю Беларусі Зянон
Ломаць, які прысутнічаў на па-

сяджэнні Бялыніцкага райвы-
канкама, рэзка раскрытыкаваў
яго працу. Вось што паведам-
ляе інтэрнэт-сайт КДК:

“На заседании Белыничского
райисполкома Председатель
Комитета госконтроля напом-
нил, что приоритетной зада-
чей, поставленной Главой госу-
дарства, является выполнение
по итогам пятилетки всех дове-
денных параметров прогноза
социально–экономического
развития страны и каждого ре-
гиона. Именно в свете этого
требования Зенон Ломать де-
тально проанализировал итоги
социально–экономического
развития, о которых отдел эко-
номики райисполкома отра-
портовал «выполнены 10 из 13
основных показателей».

Çÿíîí Ëîìàöü

Однако, как заявил Зенон
Ломать, фактически при вы-
полнении в целом прогнозно-
го показателя по производству
продукции промышленности,
предприятия, подчиненные
местным Советам депутатов,
исполнительным и распоряди-
тельным органам, плановые
задания не выполнили. Анало-
гичная ситуация и с

(Ïðàöÿã íà ñò. 2)

×óòê³
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ðåãèîíîâ. Âðåìÿ

Ìîãèëåâà
В Могилеве антикоррупцион-

ная метла замела практически
все городское руководство.
Город бурлит слухами как оси-
ный рой. Среди разрабатыва-
емых оперативниками персон
— экс-градоначальник Виктор
Шориков, а также бесславно
снятый с поста руководителя
администрации Октябрьского
района Евгений Лебедев. Сын
«мэра» Шорикова, по слухам,
уже вторую неделю находится
в известной тюрьме КГБ «аме-
риканка». Его высокопостав-
ленный отец, по одной из вер-
сий, задержан в аэропорту с
800-ами тысячами долларов.
По крайней мере, так считают
люди.

Вот уже несколько недель по
городу разносятся противоре-
чивые сведения о судьбе быв-
шего председателя гориспол-
кома Виктора Шорикова. Офи-
циальная сторона устами
председателя Могилевского
облисполкома Петра Рудника
уже признала факт отстране-
ния бывшего главу Могилевс-
кой администрации от его пос-
леднего места работы - с дол-
жности начальника областного
управления фонда социальной
защиты населения. (Îê.íà ñò. 4)
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производством потреби-
тельских товаров — в целом
показатель выполнен за счет
предприятий республиканско-
го подчинения, в то же время
предприятия, подчиненные
местным Советам, исполни-
тельным и распорядительным
органам, не выполнили плано-
вые задания.

Исполнение бюджета, рабо-
та промышленности и строи-
тельной отрасли района, ис-
пользование земельных и вод-
ных ресурсов, состояние по-
требительского рынка, вопро-
сы экономии и бережливости,
работа с гражданами — вот
лишь несколько тем, глубоко
исследованных в выступлении
Зенона Ломатя.

Руководитель Комитета гос-
контроля подробно остановил-
ся на ситуации в сельском хо-
зяйстве, обратив особое вни-
мание на весенне–полевые ра-
боты. Зенон Ломать подчерк-
нул, что «в прошлом году в Бе-
лыничском районе не было вы-
полнено поручение Главы госу-
дарства о проведении агротех-
нических работ в оптимальные
сроки. К сожалению, должные
выводы не сделаны до сих
пор».

Как установлено Комитетом
госконтроля, на момент про-
верки в СПК «Лебедянка» не
хватало 6 тонн семян кукурузы,
подкормлено только 29% пло-
щадей озимых, весновспашка
была проведена лишь на пятой
части площадей. При потреб-
ности не менее трех единиц в
наличии имелся всего один
разбрасыватель органических
удобрений, но и он был неисп-
равен. Для кооператива вывоз-
ку и внесение органики произ-
вел Белыничский райагроп-
ромтехснаб, да только работы
проведены крайне некаче-
ственно. В СПК не хватает че-
тырех механизаторов, проста-
ивают два трактора К–700, а

энергонасыщенные трактора
работают в одну смену.

В целом по району недоста-
точными темпами ведется сев
яровых зерновых и зернобобо-
вых культур. По состоянию на
19.04.2010 было посеяно толь-
ко 3,9 тыс. га или 56% к плану,
в том числе за последний день
— 690 га (10%). При сложив-
шихся темпах сева зерновых и
зернобобовых ставится под уг-
розу выполнение поставлен-
ной Главой государства задачи
о завершении сева в течение
двух недель, а ведь затягива-
ние сроков сева — это прямой
путь к недобору урожая.

Председатель Комитета гос-
контроля критически отозвал-
ся о выполнении в Белыничс-
ком районе Программы разви-
тия и поддержки личных под-
собных хозяйств граждан. Зе-
нон Ломать отметил, что в
2006–2009 гг. в районе выпол-
нено всего девять из 20 конт-
ролируемых показателей этой
программы. Не обеспечено
выполнение задания по произ-
водству зерна, молока, яиц, по
реализации гражданам поса-
дочного материала плодово–
ягодных насаждений, поросят,
комбикорма, закупке у населе-
ния картофеля, молока, мяса
скота и птицы, молодняка
крупного рогатого скота.

Зенон Ломать указал на не-
достаточную работу Белынич-
ского райисполкома и сельс-
ких исполкомов района по под-
держке личных подсобных хо-
зяйств, о чем свидетельствуют
обращения граждан на «горя-
чую линию» Комитета госконт-

роля. Люди сетовали на невоз-
можность сдать молоко (д.
Эсьмоны), необходимость оп-
ределения жирности молока
при его закупе (СПК «Колхоз
им. Заслонова, д. Каменица, д.
Алешковичи), отказы в выделе-
нии сена за сданное молоко (д.
Алешковичи, д. Малиновка),
жаловались на нехватку паст-
бищ и даже отсутствие у моло-
косборщиков бидонов (д. Ма-
линовка)…”

Неабходна адзначыць, што
старшыня КДК меў рацыю і
сяўба яравых збожжавых у Бя-
лыніцкім раёне была скончана
са значным спазненнем к пла-
наваму заданню.

На пасяджэнні Круглянскага
райвыканкама, якое адбылося
5 мая, таксама прысутнічалі
“высокія” госці: намеснік стар-
шыні Палаты прадстаўнікоў Ва-
лерый Іваноў, намеснік стар-
шыні КДК Аляксандр Агееў,
старшыня КДК Магілёўскай
вобласці Лідзія Чыгір, начальнік
упраўлення арганізацыйна кад-
равай работы аблвыканкама А.
Сіваеў.

Як адзначыў у сваім даклад-
зе намеснік старшыні Круглян-
скага райвыканкама Валянцін
Герман, суб’ектам гаспадаран-
ня раёна не атрымалась выка-
рыстаць усе магчымасці па
падвышэнню эфектыўнасці
працы. У першым квартале не
выкананы шэраг прагнозных
паказчыкаў сацыяльна-экана-
мічнага развіцця Круглянскага
раёна.

Зрабілі на гэты конт адпавед-
ныя крытычныя заўвагі і высо-
кія госці. (Çàêàí÷. íà ñò.3)



3

Ðýã³¸í íå âûêîíâàå ïðàãíîçíûÿ

ïàêàç÷ûê³
(Çàêàí÷. Ïà÷. íà ñò. 1-2)

Àëÿêñàíäð Áóòàðà¢

Жыхар Круглянскага раёна
Аляксандр кажа: “Раён ужо
больш за год знаходзіцца ў
“падвешаным” стане. Яшчэ на-
пачатку 2009 года былы стар-
шыня Круглянскага райвыкан-
кама Дзмітрый Гобараў быў
прызначаны старшынёй Магі-
лёўскага райвыканкама. Увесь
гэты час Круглянскім раёнам
кіруе выконваючы абавязкі
старшыні райвыканкама, на-
чальнік упраўлення сельскай
гаспадаркі Аляксандр Бутараў.
Ужо за мінулы 2009 год выка-
нанне шэрагу асноўных паказ-
чыкаў развіцця раёна было “за-
валена”.

На пасяджэнні Шклоўскага
райвыканкама з дакладам аб
выніках сацыяльна-эканаміч-
нага развіцця раёна за першы
квартал 2010 года выступіў на-
меснік старшыні райвыканкама
Валерый Гузаў. У дакладзе
было адзначана, што эфектыў-
насць работы народнагаспа-
дарчага комплексу раёна пра-
цягвае заставацца нізкай. Не
выкананы прагнозныя паказ-
чыкі па экспарту тавараў і за-
данне па росту зарплаты, вы-
пуску прадукцыі прамысло-
васці, валавой прадукцыі сель-

скай гаспадаркі і платных пас-
лугах насельніцтву. Па выніках
работы за студзень-люты ад
гаспадарчай дзейнасці атры-
малі страты 7 арганізацый ра-
ёна. Рэнтабельнасць рэаліза-
ванай прадукцыі, работ, паслуг
знізілася на 0,8 працэнтнага
пункта і склала мінус 1,2 пра-
цэнта. Павялічылася суаднос-
насць запасу гатовай прадук-
цыі і сярэднямесячнага аб’ёму
іх вытворчасці. Не выканана
заданне па выкарыстанню мяс-
цовых відаў паліва.

Як паведамляе аддзел статы-
стыкі Шклоўскага раёна, у
студзені-лютым 2010 г. атры-
маны страты ад рэалізацыі та-
вараў, прадукцыі, работ, паслуг
у памеры 620 млн. рублёў ( за
адпаведны перыяд мінулага
2009 года страты ад рэалізацыі
прадукцыі, работ, паслуг скла-
далі 185 млн. рублёў).

Сумныя вынікі, калі ўлічыць,
колькі грошы было ўкладзена ў
развіццё Шклоўскага раёна за
апошнія гады...

²âàí Áàðûñà¢

Ïðîèñøåñòâèå â

Áåëûíè÷àõ
1 мая в 10-20 в г.п. Белыничи

в центральную районную боль-
ницу бригадой скорой меди-
цинской помощи из своей
квартиры по ул. Мичурина с
различными травмами достав-
лен и госпитализирован нера-
ботающий местный житель
1962 г.р., который 1 мая около
10-00 по неосторожности вы-
пал с балкона своей квартиры
(2 этаж), когда пытался достать
кота. Органами милиции про-
водится проверка.

Íåïðèãëÿäíàÿ

ñèòóàöèÿ â

øêîëüíîì ìóçåå

â Êðóãëÿíñêîì

ðàéîíå
Каждый экспонат — а в хоро-

ших школьных музеях их не
одна тысяча — надо внести в
инвентарную книгу, составить
на него акт приема. Если тот
же рушник используют в каче-
стве наглядного пособия на
уроке, руководитель музея
обязан составить акт выдачи,
затем — акт приема обратно.
У каждого экспоната должен
быть паспорт, у руководителя
— тематика экскурсий на год
вперед... К чему все это
школьному музею? Он вполне
мог бы обойтись инвентарной
книгой и актом приема. Но
книги кое–где есть, а экспона-
ты... исчезли. Удручающее
впечатление осталось после
визита в Шепелевичскую шко-
лу Круглянского района. Му-
зей, открытый в 1997 году, не
работает. Экспонаты в беспо-
рядке валяются в подсобке.
Мало того, мы недосчитались
нескольких монет Великого
княжества Литовского, рус-
ского государства, первых со-
ветских, которые зарегистри-
рованы в инвентарной книге...

А сколько красивых слов о
необходимости формирова-
ния уважительного отношения
к истории своей Родины гово-
рят на различных мероприяти-
ях руководители  отделов
оидеологии, образования и по
делам молодёжи Круглянского
райисполкома...

Ïî ìàòåðèàëàì ãàçåòû

«Ñîâåòñêàÿ Áåëîðóññèÿ»

Àíåêäîò äíÿ
Не могу пройти мимо бе-

зобразия. Так и хочется при-

нять участие!
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Правда, в Фонде соцзащиты упрямо твердят о болезни своего
начальника, хоть факт его увольнения не отрицают.

В последние годы своего правления Шориков пытался про-
слыть чуть ли не самым прогрессивным городским руководите-
лем. При нем в Могилеве восстановили историческое здание
городской ратуши, при нем же впервые руководитель такого
уровня завел собственный блог. На собственной Интернет стра-
ничке Шориков делился своими соображениями по поводу бла-
гоустройства города и цитировал Мольера. Впрочем, начитан-
ность Шорикову не помогла. Накануне своего 60-летия (на посту
«мэра» Шориков находился что-то около восьми лет) любителя
французской классики попросили освободить занимаемое крес-
ло. Кстати говоря, сведущие могилевчане не исключают корруп-
ционную составляющую деяний Шорикова. Несмотря на то, что
опальный экс-градоначальник некогда был среди основателей
ОГП вместе с Василем Шлындиковым, искать подводные поли-
тические камни не следует. В деловых кругах могилевского на-
чальника прозвали обидной, но точной кличкой «штука». Потом
за начальником закрепилось другое прозвище: «две штуки».

И вот на днях произошел последний акт немольеровской, но
все-таки комедии. Получить какой-либо комментарий в право-
охранительных органах пока не удается. Молчат и родственники
Шорикова. Коллективный разум Могилева готов вот-вот взор-
ваться от переполнивших его слухов.

Вообще, местная представительная власть по итогам этих вы-
боров массово меняет первых лиц.

Пока широко известна только история председателя Гроднен-
ского облсовета Аркадия Копуся, которого просто вычеркнули
из списков зарегистрированных кандидатов, потому как чинов-
ник оказался в СИЗО. Однако свои посты покидают и те, кто усер-
дно реализовывал политику «одомрямс» на уровне местной вла-
сти.

Якобы по собственной воле уходит со своего поста и предсе-
датель Гомельского облсовета Валерий Селицкий, который за-
нимал эту должность 15 лет.

Покидает свой пост председатель Мингорсовета Михаил Ма-
тусевич. Он даже не баллотировался на минувших выборах, а
округ Матусевича - Тракторозаводской - занял начальник управ-
ления кадров МТЗ.

Между тем, Матусевич - известный в прошлом чиновник, ко-
торых в наших реалиях в 60 лет на пенсию не отправляют. Вот
только некоторые строки биографии. Он был членом Совета рес-
публики и даже заместителем председателя Совета республи-
ки, занимал видные должности в Госконтроле.

Интересно, что не стал депутатом Мингорсовета и папа пер-
вого заместителя Главы Администрации президента Владимир
Кравченко, хотя в предыдущем созыве он был даже председа-
телем комиссии по гласности и международным связям.

Смена руководителей местных советов произойдет и в круп-
ных городах областного подчинения. Например, в Бобруйске об-
щественность с нетерпением ждала отставки председателя гор-
совета Михаила Бондаренко. Дело в том, что чиновник в свое
время пообещал, что когда уйдет со своего поста, то «расска-
жет все». Увы… Сейчас Бондаренко говорит: «Правду может рас-
сказать только Штирлиц, и то через сорок лет. Но я не Штир-
лиц…» «Áåëîðóññêèé ïàðòèçàí»

Øêëî¢ø÷ûíà:

“Äíÿïðî¢ñê³

ðóáåæ” ç ãðóäàì

ãíîþ
Магілёўскія ўлады заявілі,

што ўсе воінскія пахаваньні
Другой усясьветнай вайны да
9 траўня ўпарадкаваныя. Іх па-
водле афіцыйных крыніцаў у
рэгіёне больш за 1400. У
Шклоўскім раёне, аднак, ня
ўсім памятным мясьцінам з
брацкімі магіламі дзяржаўнай
увагі хапіла.

З ініцыятарам узьвядзеньня
мэмарыялу «Дняпроўскі ру-
беж» ля вёскі Новыя Стайкі
краязнаўцам Міхаілам Куча-
рэнкам аглядаем ягонае дзец-
ішча. Мэмарыялу тры гады.
Салдацкія акопы асунуліся.
Сям-там дашчаныя іх апоры
пагнілі. За пяцьдзесят мэтраў
ад акопаў зьвезены з фэрмаў
груд гною. Ля памятнага знаку
ні кветкі, ні вянку. Пад’езду да
мэмарыялу няма.

Леташнім кукурузным полем
ідзем да памятнага знаку па-
леглым салдатам васямнацца-
тай казанскай стралковай
дывізіі. Улетку 1941 году іх на
беразе Дняпра загінула больш
за сем тысяч. Ля мармуровага
чорнага знаку на чырвоным ка-
мяні мінулагоднія вянкі рас-
кіданыя па ўзгорку. Сёлетніх
няма.

Ì³õà³ë Êó÷àðýíêà

(Çàêàí÷. íà ñò. 5)
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Øêëî¢ø÷ûíà: “Äíÿïðî¢ñê³ ðóáåæ” ç

ãðóäàì ãíîþ

Ïàìÿòíû çíàê íà ìýìàðûÿëå «Äíÿïðî¢ñê³ ðóáåæ». Íà çàäí³ì ïëÿíå —

ãðóäà ãíîþ.
«Гэта вось наша сёньняшняя ўлада. Яна ўся вось у гэтым стане

помніка. Калі б яны памяталі, хто за іх паміраў у 1941 годзе, то д-
зярма б дзьве тысячы тон на апорны пункт аддзяленьня, адноў-
лены з такімі цяжкасьцямі, мазгоў бы відаць хапіла не вываль-
ваць», — зазначае краязнавец.

Зь Міхаілам Кучарэнкам едзем у вёску Новае Брашчына за д-
ванаццаць кілямэтраў ад райцэнтру. Непадалёк ад яе брацкая
магіла партызанаў брыгады «Чэкіст». Дабрацца да магілы машы-
най нельга. Даводзіцца ісьці з паўгадзіны нядаўна ўзараным по-
лем. На магіле неахайна пастаўленыя некім вянкі:

«Магіла не ўпарадкаваная. Цэгла даўно згніла. Помнік стаіць
на чэсным слове. Тут жа не салдаты Чырвонай арміі, якія нарадз-
іліся недзе на Далёкім Усходзе, тут жа ляжаць свае, землякі. З -
чатырнаццаці пахаваных прозьвішчы ўказаныя дзесяці. Вось гэта
й ёсьць 65-тая гадавіна. І ўдзячныя нашчадкі».

Едзем далей да вёскі Гаваракі. Гэта яшчэ зь пяць кілямэтраў у г-
лыб раёну. Тут брацкая магіла. У ёй пахаваны герой Савецкага
Саюзу старшы сяржант Аляксандар Бажанаў. Ён з гранатай кінуў-
ся пад танк. Абэліск па-над магілай расфарбаваны ў вясёлыя ко-
леры. Фарба ня сьвежая. Тры вянкі, адзін зь іх сёлетні:

«Тое, што робіцца на ягонай магіле, відавочна не адпавядае яго-
наму статусу Героя Савецкага Саюзу. Помнік пачынае хіліцца. Дае
трэшчыны. Яго не краналі гады чатыры ці нават пяць. Лупіцца
фарба на ім. Здуру ўзялі барэльеф салдата й расфарбавалі. Ён -
цяпер як мэдальён. Дабрацца сюды старому чалавеку немагчы-
ма, каб пакланіцца праху героя».

Актывіст грамадскай ініцыятывы «Кажы праўду» Міхаіл Кучарэн-
ка цьвердзіць, што неаднойчы зьвяртаўся да шклоўскіх уладаў,
каб тыя зьвярнулі ўвагу на разбурэньне брацкіх магілаў. Замест
чаканага спрыяньня рэгулярна атрымлівае чыноўніцкія адпіскі —
усё дагледжана. За свае грошы краязнавец набывае кветкі й ш-
тогод да 9 траўня аб’яжджае забытыя магілы.

Ðàäû¸ Ñâàáîäà

Ìîãèë¸âñêèé

îáëèñïîëêîì

îòëè÷àåòñÿ

«òî÷íîñòüþ»

ïðîãíîçîâ
Тридцатого декабря 2009

года на сайте Могилёвского
облисполкома был помещён
информационный материал:
«ЧИСЛЕННОСТЬ НАСЕЛЕНИЯ
МОГИЛЕВСКОЙ ОБЛАСТИ К
КОНЦУ 2010 ГОДА СОСТАВИТ
1115,5 ТЫС. ЧЕЛОВЕК».

В материале сообщалось:
«Современное состояние де-
мографической ситуации ха-
рактеризуется естественной
убылью населения и его де-
мографическим старением,
отметили в комитете по труду,
занятости и социальной защи-
те Могилевского облисполко-
ма.

Как рассказали специалис-
ты, среднегодовая числен-
ность населения уменьшилась
с 1204,7 тыс. в 2000 году до
1126,4 тыс. человек в 2008-м.
Прогнозируется, что к концу
2010 года в Могилевской об-
ласти будет проживать 1115,5
тыс. человек. При этом сокра-
щение, вследствие миграци-
онного оттока, предполагает-
ся только среди сельского на-
селения (на 10,9 тыс.), числен-
ность городского населения
не изменится».

Можно только «порадовать-
ся» «точности» прогноза спе-
циалистов комитета по труду,
занятости и социальной защи-
те Могилёвского облисполко-
ма. Согласно официальных

(Îêîí÷àíèå íà ñò. 6)
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Ìîãèë¸âñêèé îáëèñïîëêîì

îòëè÷àåòñÿ «òî÷íîñòüþ» ïðîãíîçîâ
(Îêîí÷àíèå. Íà÷àëî íà ñò. 5)

данных Национального статистического комитета, по состоя-
нию на 1 марта 2010 года в Могилёвской области проживало 1
миллион 90,3 тыс. человек.

Согласно информации областного управления статистики, в
2009 году в Могилёвской области родилось 12 736 детей. В то
же время, за указанный период в области умерло 16 840 чело-
век.

За январь-февраль 2010 года в Могилёвской области родилось
1 796 детей, за это же время умерло 2 912 человек.

Любой школьник начальных классов может подсчитать, что,
даже если до конца года в Могилёвской области не умрёт боль-
ше ни один человек (а это из области фантастики), а рождае-
мость останется на уровне прошлогодней (что также маловеро-
ятно, к сожалению, в этом году детей рождается значительно
меньше), фактическая численность населения области будет на
десятки тысяч человек меньше прогнозируемой.

Рассчитывать на миграционный прирост населения также не
приходится, ведь по уровню заработной платы (по итогам фев-
раля она составила 888,3 тыс. рублей) Могилёвская область за-
нимает последнее место в стране. На начало марта, согласно
данных председателя комитета по труду, занятости и социаль-
ной защите облисполкома Светланы Тарасенко, в области на-
считывалось 347 организаций, где уровень заработной платы
ниже 200 долларов, в апреле таких организаций осталось 160.

Ñåðãåé Ñåìåíîâè÷

Âûáàðû ïà-

ëåáåäçÿíêà¢ñêó
Прайшло ўжо некалькі тыд-

няў пасля завяршэння выбараў
дэпутатаў у мясцовыя Саветы,
якія, па словах старшыні Цэнт-
рвыбаркама Лідзіі Ярмошы-
най, атрымалісь дэмакратыч-
нымі і ледзь не ўзорнымі, а ў
асобных мясцовасцях людзі
застаюцца пад вялікім уражан-
нем ад практыкі іх правядзен-
ня.

У Бялыніцкім раёне ў якасці
кандыдадатаў у дэпутаты вы-
лучалісь толькі папярэдне
ўзгодненныя з “вертыкаллю”
асобы, ніякіх прадстаўнікоў дэ-
макратычных сіл не было і
блізка, тым больш цікава паг-
лядзець “дэмакратыю ў дзе-
янні” на прыкладзе аднаго
асобна ўзятага сельсавета.

Лебядзянка – вёска ў Бя-
лыніцкім раёне Магілёўскай
вобласці, цэнтр Лебядзянкаў-
скага сельсавета, за 17 кіла-
метраў на паўднёвы ўсход ад
Бялыніч і за 20 кіламетраў ад
Магілёва. Вёска таксама з’яў-
ляецца цэнтрам напаўлежача-
га СВК “Лебедзянка”, у 2007
годзе ў ёй было 82 гаспадаркі,
пражывала 233 жыхары. У
склад Лебедзянкаўскага сель-
савета ўвагодзіць шэраг не-
вялікіх вёсак і вёсачак, жыхары
якіх расказалі шмат цікавага
пра тое, як “узорна і дэмакра-
тычна” праходзілі выбары ў
мясцовыя Саветы. (Ïð. íà ñ. 7)

Îëåíèíî è áåëîðóññêèé Øêëîâ

ñòàëè ïîáðàòèìàìè

Таковы итоги рабочей поездки
главы Оленинского района в
Республику Беларусь

Эта инициатива ненаказуема.
Ее можно только приветство-
вать. Особенно если она основа-
на на традиционных историчес-
ких и экономических связях тер-
риторий. А такие связи между
Оленинским и Шкловским райо-
нами существуют, особенно ак-
тивизировались они в последнее

Øêëîâñêàÿ ðàòóøà

время. Да и новое законодатель-
ство дает муниципальным обра-
зованиям России полное право
вступать в экономические и
иные отношения со своими по-
братимами. 5-6 апреля оленин-
ский глава Олег Дубов находил-
ся с рабочим визитом в Шкловс-
ком районе Могилевской облас-
ти Республики Беларусь.

Итогом поездки стало торже-
ственное подписание в зале за-
седаний Шкловского исполни-
тельного комитета Могилевской
области Соглашения о сотрудни-
честве. (Полный текст соглаше-
ния публикуется в оленинской
газете «Наша жизнь»). Хочется
надеяться, что этот важный мо-
мент станет отправной точкой в
установлении побратимских
связей со Шкловским районом,
с нашими братьями-славянами.

Ëàðèñà Âàñèëüåâà, ðåäàêòîð

Îëåíèíñêîé ðàéîííîé ãàçåòû

«Íàøà æèçíü»
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Âûáàðû ïà-ëåáåäçÿíêà¢ñêó
(Ïðàöÿã. Ïà÷. íà ñò. 6)

Кажа жыхарка вёскі Чырво-
ная Слабада Лебедзянкаўска-
га сельсавета Еўдакія Цмых:

“Чальцы выбарчай камісіі пры
галасаванні на даму далі мне
ўсяго адзін выбарчы бюлетэнь
для выбараў дэпутатаў у
сельскі Савет, бюлетэні для га-
ласавання ў раённы і абласны
Саветы нават не паказвалі”.

Шмат цікавых ноў-хаў у прак-
тыцы правядзення выбараў
чальцы Лебедзянкаўскай вы-
барчай камісіі выкарысталі і ў
вёсцы Барок. Жыхары гэтай
вёскі Іван Мураўёў і Алена Мар-
гунова кажуць, што пры галаса-
ванні на даму 25 сакавіка чаль-
цы выбарчай камісіі  далі маг-
чымасць толькі паставіць свае
подпісы ў спісах для галасаван-
ня, адзнакі ў выбарчых бюлетэ-
нях ставілі самі і ім гэтыя бюле-
тэні нават не паказвалі. Дзве
іншых жанчыны з гэтай вёскі –
Марыя Барысенка і Марыя Ос-
іпава – наогул не прымалі нія-
кага ўдзелу ў галасаванні і ні ў
якіх спісах выбаршчыкаў сваю
подпіс не ставілі, але ў гэтых
самых спісах насупраць іх про-
звішчаў гэтыя самыя подпісы
чамусьці з’явілісь. Вельмі ціка-
ва, хто гэтыя подпісы пад-
рабіў...

У пасёлку Гарцава прыгала-
саванні на даму жыхарам гэта-
га пасёлка Леўшуковым Ніне і
Ганне, Шутовым Васілю і Соф’і
чальцы выбарчай камісіі далі
магчымасць паставіць свае
подпісы ў спісах для галасаван-
ня, але адзнакі ў выбарчых бю-
летэнях паставілі самі і нават
паказаць іх месцічам палічылі
залішнім. У прыватнасці, Ганна

Леўшукова кажа, што ў яе вы-
барчых бюлетэнях адзнакі ста-
віла сябар выбарчай камісіі Се-
вярынцава Вольга Дзянісаўна,
краіна павінна ведаць сваіх “ге-
рояў”...

Калі ж Васіль і Соф’я Шутовы
звярнулісь у раённую выбар-
чую камісіі па пытанню пару-
шэння выбарчага заканадаў-
ства, то яе “доблесныя” прад-
стаўнікі, прыехаўшы ў вёску,
замест таго, каб высветліць усе
абставіны парушэнняў, наадва-
рот, пачалі людзей запалох-
ваць... Няўжо гэтаму вучаць у
аддзеле ідэалогіі Бялыніцкага
райвыканкама, начальнік якога
Ірына Фурцава ўзначальвала
раённую камісію па выбарах
дэпутатаў мясцовых Саветаў?

Жыхарка вёскі Гута Лебед-
зянкаўскага сельсавета Ганна
Рагаўцова наогул 25 сакавіка
дома адсутнічала (знаходзі-
лась у бальніцы ў Магілёве),
чальцы выбарчай камісіі далі
магчымасць прагаласаваць за
яе Леўшуковай Таццяне Пят-
роўне. Ганне Цумаравай у па-
мяшканні сельскага магазіна
чальцы выбарчай камісіі выдалі
два выбарчых бюлетэні для га-
ласавання ў сельскі Савет, яна
прагаласавала за сябе і за
свайго мужа. Бюлетэні для га-
ласавання ў раённы і абласны
Саветы ёй нават і не паказвалі.

Вось што расказаў актывіст
кампаніі “Кажы праўду”, жыхар
вёскі Лебедзянка Валерый
Вусік:

“Калі я звярнуўся па тэлефо-
не па пытанню парушэння вы-
барчага заканадаўства да пра-
курора Бялыніцкага раёна
Міхаіла Андросенка, то праку-
рор мне адказаў, што займац-
ца пытаннямі падробкі даку-
ментаў і подпісаў, якія здзяйс-
нялі чальцы выбарчых камісій,
ён не будзе. Калі я напішу
пісьмовую заяву, то ён накіруе
яе для разгляду ў раённую вы-
барчую камісію”.

Пасля гэтага выбаршчыкі

былі вымушаны звярнуцца за
дапамогай да дырэктара Магі-
лёўскага праваабарончага
цэнтра Уладзіміра Краўчанка:

“Я асабіста наведаў Лебед-
зянкаўскі сельсававет Бялыні-
цкага раёна – кажа Уладзімір
Краўчанка – і магу засведчыць,
што пры правядзенні выбараў
у мясцовыя Саветы там сап-
раўды мелі месца вялікія і
шматлікія парушэнні, якія маглі
паўплываць на вынікі выбараў.
Аб гэтых парушэннях сведчаць
восем пісьмовых заяў грамад-
зян, дыктафонныя запісы, якія
зраблены падчас гутарак з
мясцовымі жыхарамі. Мною
складзены і накіраваны ў роз-
ныя інстанцыі скаргі, у якіх пад-
рабязна расказана аб
шматлікіх парушэннях пры пра-
вядзенні выбараў у Лебедзян-
каўскім сельсавеце. Нажаль,
да гэтага часу ніякіх адказаў я
пакуль не атрымаў. Неабходна
адзначыць, што падобныя гру-
быя парушэнні пры правяд-
зенні выбараў адбывалісь па
ўсёй Магілёўскай вобласці”.

Сваё меркаванне на гэты
конт выказаў і бялыніцкі жур-
наліст Барыс Вырвіч:

“Было ад самага пачатку зра-
зумела, што ніякія сапраўдныя
выбары ўлада і не збіраецца
праводзіць, таму прадстаўнікі
дэмакратычнага руху бялыніч-
чыны прынялі рашэнне ў вы-
барчай кампаніі ў мясцовыя
Саветы наогул не ўдзельнічаць.
Але ўладам патрэбна было ўсё
роўна напярэдадні прэзі-
дэнцкіх выбараў не дапусціць
якіх-небудзь непажаданых
збояў у адлажаным механізме

(Çàêàí÷ýííå íà ñò. 8)
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Ãðàìàäñêà-ïàë³òû÷íàÿ ãàçåòà.

Âûäàåööà íà áåëàðóñêàé ³ ðóñêàé ìîâàõ,

ðàñïà¢ñþäæâàåööà áÿñïëàòíà

Надрукавана на ўласным абсталяванні па адрасе: Бя-
лыніцкі р-н, в. В. Машчаніца. тэл. 37-110. Наклад 299
асобнікаў. Выдавец Вырвіч Б. І. Падпісана ў друк 12.05.
.2010 г. у 18.00

Âûáàðû ïà-ëåáåäçÿíêà¢ñêó
(Çàêàí÷ýííå. Ïà÷. íà ñò. 6-7)

працы выбарчых камісій. Таму, як звычайна, людзей паўсюдна
пад ціскам адміністрацыі прадпрыемстваў гналі на датэрміновае
галасаванне, без усялякіх пісьмовых і вусных заяў грамадзян
чальцы выбарчых камісій абыходзілі ўсе падворкі са скрынямі для
галасавання, не звяртаючы ўвагу на тое, хоча чалавек удзельні-
чаць у так званых выбарах, ці не. У прыватных гутарках старшыні
выбарчых камісій мне асабіста казалі, што, нягледзячы на адме-
ну парога яўкі выбаршчыкаў на выбарах ў мясцовыя Саветы, яны
атрымалі жосткі загад забяспечыць максімальную яўку. У сувязі з
тым, што ніхто не хоча губляць сваіх пасад па асноўнаму месцу
працы, гэта яўка выбаршчыкаў і была забяспечана. Таму, рознымі
праўдамі і няпраўдамі, згодна дадзеных раённай выбарчай камісіі
удзел у галасаванні ў Бялыніцкім раёне 95,7 працэнта выбарш-
чыкаў. Зусім не шмат засталось мясцовым уладам для дасягнен-
ня славутых савецкіх 99,9%. Ну а тэхналогіі забеспячэння пра-
ходжання патрэбных кандыдатаў нашай уладай даўно адпраца-
ваны. Нават простыя людзі не маюць ніякіх ілюзій наконт так зва-
ных “выбараў”, кажуць “каго прызначыць начальства, той і буд-
зе”...

Вось так праходзяць выбары ў магілёўскай глыбінцы...
Ñÿðãåé Ñåìÿíîâ³÷

Êðèìèíàë â Øêëîâñêîì ðàéîíå

14 апреля предваритель-

ным расследованием

Шкловского РОВД возбуж-

дено уголовное дело по ст.

206 ч. 2 УК РБ в отношении

неработающих, ранее суди-

мых за кражи жителей д. Ст.

Лотва Шкловского района

1984 г.р. и 1983 г.р., кото-

рые 14 апреля в 14-00  в ука-

занной деревне в доме сво-

ей бабушки 1929 г.р. откры-

то, под угрозой применения

насилия, похитили 100 000

рублей. Задержаны в поряд-

ке ст. 108 УПК РБ.

25 апреля в 20-50 на автодо-

роге «Княжицы-Горки-Ленино»
вблизи д. Старые Чемоданы
Шкловского района сотрудни-
ками милиции задержан авто-
мобиль «МАЗ» под управлени-
ем неработающего могилевча-
нина 1978 г.р., который пере-
возил около 6 000 кг лома чер-
ного металла. Автомобиль и
груз задержаны. Проводится
проверка.

uvd@mogilev.by.

È â Áûõîâñêîì…
11 мая в 8-00 сотрудниками

милиции на автодороге вбли-
зи д. Смолица Быховского
района задержан автомобиль
«КамАЗ», под управлением
работающего жителя г. Моги-
лева  1976 г.р., который пере-
возил 11 850 кг лома черного
металла без соответствующих
документов. Металл изъят.
Проводится проверка.

Óñÿãî ïàòðîõó

Êàëèôîðíèéñêèì

ïîðíîçâåçäàì

çàïðåòÿò ñíèìàòüñÿ

áåç ïðåçåðâàòèâîâ
Порнозвездам в Калифорнии

скоро, возможно, придется
проходить такой же строгий ин-
структаж по технике безопасно-
сти, как и медицинским работ-
никам; кроме того, мужчинам
могут запретить сниматься без
презервативов - с такими тре-
бованиями выступил фонд AIDS
Healthcare Foundation, сообща-
ет The Times. Однако произво-
дители развлекательных филь-
мов для взрослых утверждают,
что этот шаг может навредить
их индустрии.

Последний крупный скан-

дал в калифорнийской пор-

ноиндустрии произошел в

2004 году, когда порноактер

Деррен Джеймс оказался

ВИЧ-инфицированным и за-

разил трех партнерш по

фильмам. Об этой проблеме

вновь заговорили прошлым

летом, когда еще у одного

порноактера обнаружили

ВИЧ. Согласно недавно опуб-

ликованным сведениям, с

2004 года было зафиксиро-

вано как минимум 16 не пре-

данных огласке случаев за-

ражения ВИЧ. Тем не менее,

исполнительный директор

занимающейся порноиндус-

трией компании Free Speech

Coalition Дайан Дьюк утверж-

дает, что новые правила

практически невыполнимы.

Ежедневно в Лос-Анджеле-

се снимаются 3-4 порно-

фильма. Доходы индустрии

порно, центром которой счи-

тается лос-анджелесский

район Сан-Фернандо-Вэлли,

составляют, по разным оцен-

кам, от 4 до 13 млрд долла-

ров в год.

Newsru


